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Onderwerp 
Bodycams voor een veiliger werkomgeving. 

Kernboodschap 
De handhavers van de gemeente Hilversum gaan per 1 juni 2020 bodycams gebruiken ter bevordering van 

hun veiligheid. Het dragen van bodycams draagt bij aan een veiliger werkomgeving van de handhavers.  

Aanleiding 
De veiligheid van de handhaver is onderwerp van gesprek. De afgelopen periode zijn handhavers helaas 

meer geconfronteerd met verbaal en fysiek geweld. De discussie rond de veiligheid van handhavers en het 

uitrusten van handhavers met geweldsmiddelen blijft dan ook actueel. In de eventuele bewapening van 

handhavers kunnen wij als gemeente op dit moment (nog) niets betekenen, maar in het bevorderen van de 

veiligheid voor de handhavers wel. Ook in uw commissie Economie & Bestuur d.d. 25 september 2019 

hebben we gesproken over het bewapenen van boa’s en het dragen van een bodycam (T19/127).    

 

Bij de uitvoering van handhavingstaken krijgen onze gemeentelijke handhavers regelmatig te maken met 

verbale of fysieke agressie. Zo hebben er ook in de gemeente Hilversum de afgelopen jaren enkele 

incidenten plaatsgevonden. Uit onderzoek blijkt dat het aantal voorvallen van agressie en bedreigingen 

tegen politieambtenaren halveerde als er bodycams werden gedragen. Ook verbeterde het 

veiligheidsgevoel bij degenen die regelmatig een bodycam droegen (Flight, 2018)1. Ook binnen 

gemeenten staan bodycams voor handhavers volop in de aandacht. De voorzitter van de G40 gemeenten 

stelde dat er een hiaat ontstond tussen de bevoegdheden en geweldsmiddelen van handhavers en hun 

dagelijkse werkzaamheden in de huidige praktijk. Veel burgemeesters van de G40 zijn dat met hem eens2. 

Zonder bodycam staat een handhaver met lege handen op het moment dat hij mensen aanspreekt of bij wie 

hij een sanctie oplegt niet meewerken. Daarbij zou een bodycam de-escalerend kunnen werken. En als het 

toch misgaat zijn er in elk geval beelden die kunnen worden gebruikt voor opsporingsonderzoek.  

Implementatie 
Naar aanleiding van bovenstaande is er een plan van aanpak opgesteld voor de implementatie van bodycams. 

In dit plan van aanpak wordt ingegaan op het doel van de bodycams, het juridisch kader, de verwerking van 

beeldmateriaal en een onderzoek dat is gedaan naar het gewenste type bodycam. Verder is er een 

werkinstructie opgesteld en heeft er een 0-meting plaatsgevonden onder de handhavers. Het juridisch kader 

geeft weer op welke grondslag er gebruik gemaakt mag worden van een bodycam. Omdat met een bodycam  

beelden opgenomen kunnen worden van inwoners, maar ook van de handhaver zelf, ontstaat er een 

verwerking van persoonsgegevens. Het verwerken van persoonsgegevens moet voldoen aan de Algemene 

Verordening Gegevensbescherming (AVG). De AVG staat verwerking van persoonsgegevens toe als het 

noodzakelijk is voor een gerechtvaardigd belang van de instantie die gegevens verwerkt. Dat is hier het 

                                                      
1 Raadpleeg hier het gehele onderzoek: Infographics Bodycams  
2 Lees hier het gehele artikel: boa's steeds vaker ingezet bij veiligheidstaken  

https://www.politieenwetenschap.nl/publicatie/bijzondere_publicaties/2019/infographics-bodycams-339/
https://www.g40stedennetwerk.nl/nieuws/boas-steeds-vaker-ingezet-bij-veiligheidstaken


geval aangezien het belang van veiligheid van de handhavers zwaarder weegt dan de (geringe) inperking 

van de privacy die de bodycams opleveren. De Functionaris Gegevensbescherming (FG) is betrokken bij 

het proces om te komen tot een volledige Data Privacy Impact Assessment (DPIA). De volledige DPIA zal 

ook worden voorgelegd aan het Stadspanel Data. 

Uitvoering 
Werken met een bodycam vraagt om een gedegen voorbereiding. Het is geen kwestie van een bodycam 

aanschaffen en daarna verstrekken aan een handhaver. In verschillende gemeenten worstelt men ook met 

deze materie. Het blijkt dat er in Nederland verschillende grondslagen gebruikt worden voor het gebruik 

van een bodycam. De gemeente Hilversum heeft ervoor gekozen om de bodycam uitsluitend in te zetten 

ter bevordering van de veiligheid van de handhaver. Per 1 juni 2020 zullen de handhavers van de 

gemeente Hilversum dan ook uitgerust worden met een bodycam ter bevordering van hun veiligheid.  

 

Voor meer informatie verwijs ik u naar het besluit van het college inzake het dragen van bodycams door 

handhavers. Met deze Raadsinformatiebrief is tevens toezegging T19/127 afgedaan.  
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Bijlage(n):  

1. Plan van aanpak Implementatie bodycams 

 

Deze raadsinformatiebrief is digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”, B&W-vergadering van 26 mei 2020. 

 

https://ibabsonline.eu/Kalender.aspx?site=hilversum

